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 PROTOKOLL  5/2008 

 Sammanträdesdag 1(6) 

 Tisdag 1 april  

 

 

 

Justerat den Justerat den  

 

 

 

Ingrid Dalén Jan Lamby 

 

 

Närvarande: 

Ordförande Ingrid Dalén (HSO/FUB) 

Vice ordförande Jan Lamby (HSO/HRF)  fr § 7 

Ledamöter Anna Källström (HSO/R) 

 Berit Hinderson(HSO/FHLIS) 

 Amir Amirriazi (DHR)  

Inger Svedmyr 

(HSO/Elöverkänsligas 

förening) 

 

Förhindrade: Göran Gustafson(SRF) 

 

 

Dessutom närvarade föredragande handläggare samt Agneta Hagström 

och Ove Martinsson från Farsta handikappråd på § 7.  

  

Den bokade hörselslingan var inte laddad till dagens möte vilket 

skapade stora svårigheter att genomföra dagens möte. 

   

§  1 Fastställande av dagordning 

Efter tillägg under punkten Rapporter och Övriga frågor   

kunde dagordningen godkännas. 

 

§ 2 Föregående protokoll 

Rådet bordlade frågan om att lägga protokoll 4/2008 till 

handlingarna 

 

 

§ 3  Inkomna skrivelser 
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Anmäldes inkomna protokoll/skrivelser vilka lades till 

handlingarna. 

1. Protokoll nr 2/2008 från kommunstyrelsens handikappråd 

2. Protokoll från Presidiemötet 2008-02-19 

 

§  4 Exploateringsnämnden 

Ordföranden har som vanligt gått igenom dagordning, 

tjänsteutlåtanden till sammanträde samt protokoll men anser 

inte att något av principiellt intresse fanns att redovisa. 

 

  

§  5 Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för 

fastigheten Gångmattan 2 m.m. i stadsdelen Ricksby,       

S-Dp  2007-02308-54 

Föredragande: Per Wilhelmsson 

Handikapprådet anförde som svar på remissen och inför den 

fortsatta plan- och byggprocessen: 

 

Enligt uppgift ska etagelägenheter inte byggas.  Om de ändå 

byggs, ska det finnas möjlighet att installera inomhushiss 

(vertikalhiss) med bibehållen god planlösning. 

 

Terrasserna göras tillgängliga enligt SBN:s beslut den 30 

november 2006. 

 

Enligt rådets uppfattning är det dåligt med lekområden. Det 

bör byggas fler lekplatser och naturligtvis göras tillgängliga 

för funktionshindrade. 

 

Handikapparkeringsplatser ska finnas högst 10 m från entréer 

i enlighet med utemiljöprogrammets krav. 
 

Sophanteringen bör utformas på ett sådant sätt att både 

hushållssopor och skrymmande avfall (grovsopor) kan 

lämnas i utrymmen som nås via inomhusförbindelse utan 

nivåhinder och hinder i form av tunga dörrar. I båda fallen 

ska det vara användbart för personer med nedsatt rörelse- och 

orienteringsförmåga eller andra funktionsnedsättningar. 
 

Källsorteringsbehållare bör vara belägna upp till 30 m bort 

och ska placeras på så sätt att man naturligt passerar platsen. 

Hela anläggningen ska vara fullt tillgänglig för alla, enhetliga 

symboler och punktskrift på kärl och samma placering efter 

varje tömning för att underlätta användbarheten för personer 

med nedsatt orienteringsförmåga. 
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Paus 

 

§  6 Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för Farsta 

centrum ( fastigheten Storö 21 m.m.) i stadsdelen Farsta, 

S-Dp 2007-36151-54 

Föredragande Renoir Danyar 

Handikapprådet anförde som svar på remissen och inför den 

fortsatta plan- och byggprocessen: 

 

Rådet utgår från att handikapparkeringsplatser finns 

tillgängliga i marknivå och att man i parkeringshus kan nå 

alla butiksplan med hiss. 

 

Det påpekades från Farsta handikappråd att det är redan i dag 

ont om parkeringsplatser och kommer att minska när ”NK-

huset” och ”Atriumhuset” byggs ut. 

 

Det påpekades också från Farsta handikappråd att det redan 

idag är ont om toaletter och handikapptoaletter. Atrium vill ta 

över skötseln av ”Torget” och kommer då att öka antalet 

handikapptoaletter. 

 

Dessutom ansåg man från Farsta handikappråd att luft och 

ljusmiljön var undermålig och bör anpassas efter kunderna. 

 

Ljudmiljön i så stora anläggningar är dålig och man bör 

skaffa sig en akustisk kompetens.   

 

Rådet påpekade att glasade ytor ska vara tydligt markerade i 

ögonhöjd så att synskadade uppfattar dem. 

 

Man måste vara uppmärksam på att glasade ytor inte placeras 

på ett sådant sätt att de medför risk för bländning. 

 

Entrén ska vara tydligt markerad så att den är lätt att hitta 

även för personer med nedsatt orienteringsförmåga. 
  

 

  

§7 Inbjudan till samråd om program för Telefonfabriken 

m.m. (Mobilvägen) i stadsdelen Midsommarkransen och 

Hägerstensåsen, S-dp 2006 03485-54 

Föredragande:  Ewa Wåhlin 

Handikapprådet anförde som svar på remissen och inför den 

fortsatta plan- och byggprocessen: 
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Då det är stora nivåskillnader i bostadsområdet så ska 

gästparkeringen vara lätta att angöra och snöröja. I garaget 

under mark ska handikapplatser placeras intill hissar. Hissen 

ska nå alla plan. 

 

Elnätstationen ska helst placeras i ett separat hus men om det 

inte går ska den markeras tydligt. 

 

Rådet förutsätter att terrasserna görs tillgängliga enligt SBN:s 

beslut den 30 november 2006. 

 

Om vinden inreds ska det finnas möjlighet att installera 

inomhushiss (vertikalhiss) med bibehållen god planlösning. 

 

Sophanteringen bör utformas på ett sådant sätt att både 

hushållssopor och skrymmande avfall (grovsopor) kan 

lämnas i utrymmen som nås via inomhusförbindelse utan 

nivåhinder och hinder i form av tunga dörrar. I båda fallen 

ska det vara användbart för personer med nedsatt rörelse- och 

orienteringsförmåga eller andra funktionsnedsättningar. 

 

Källsorteringsbehållare bör inte vara belägna upp till 30 m 

bort och ska placeras på så sätt att man naturligt passerar 

platsen. Hela anläggningen ska vara fullt tillgänglig för alla, 

enhetliga symboler och punktskrift på kärl och samma 

placering efter varje tömning för att underlätta 

användbarheten för personer med nedsatt 

orienteringsförmåga. 

 

 

 

§8 Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan Vallgossen 

13, Mariebergsgatan 10 i stadsdelen Kungsholmen, S-Dp 

2006-22037-54  

Föredragande Anders Berg 

 

 

Handikapprådet anförde som svar på remissen och inför den 

fortsatta plan- och byggprocessen: 

 

Rådet utgår från att byggnaderna byggs totalt tillgängliga och 

att handikapparkering ordnas enligt parkeringsnormen och 

enligt stadens önskemål under befintliga byggnader.  
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Vid anordnande av rastplats/park ska utemiljöprogrammet 

följas. 

  

Sophantering ska ske i samverkan med övriga delar av 

sjukhemmet. 

 

§ 9 Jan Szabela, Stadsbyggnadskontorets samordnare i 

tillgänglighetsfrågor, redogör för kontorets praxis vid 

ombyggnad för personer med funktionshinder. 

  

Jan redogjorde för hur kontoret arbetar med ombyggnad för 

personer med funktionshinder. Kontoret lyckas inte alltid 

hålla tillgängligheten på nybyggnadsnivå beroende på att det 

inte är tekniskt möjligt eller av kostnadsskäl.  Byggherren 

måste dock redovisa kostnadsberäkning vid avsteg. 

 

Om tillbyggnaden är mer än 50 % av den befintliga 

byggnaden krävs nybyggnadsstandard.  

 

Bygger man ihop gamla och nya byggnader krävs 

nybyggnadsstandar i de gamla delarna. 

 

Idag godkänner kontoret själv alla sakkunniga men Boverket 

kommer att inom kort föreslå ett system för certifieringen, 

som innefattar de krav som ska ställas på en person för att bli 

certifierad Det kommer att bli krav på särskilt intyg för 

sakkunniga i tillgänglighet vid ombyggnad av större projekt. 

 

 

 

§10 Ärenden tagna på delegation 

 Anmäldes delegationsärenden, vilka lades till handlingarna 

 

  

§ 11 Rapporter 

Motion från Vänsterpartiet om åtgärdsplan för att genomföra 

Funktionshinderombudsmannens förslag på strategiskt 

viktiga förbättringsåtgärder inför 2010. Rådet ställde sig 

bakom Kommunstyrelsens handikappråds svar. 
 

 

 

  
 

Remisser 
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Inga remisser har kommit till stadsbyggnadskontoret under 

denna period.  

 
 

§ 12 Övriga frågor 

 Stockholm- en stad för alla är klar för att presenteras den 22 

april för rådet. 
    

Inbjudan till möte med sakkunniga den 7 maj 2008 delades ut 
 

  

   Rådet beslöt att ställa in mötet den 12 augusti. 
  

 

  

 

 Mötet avslutades kl. 16.20 

 

 

  Vid protokollet 

 

 

  Anita Westergren 


